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Inleiding 

Vanaf maart 2015 is een start gemaakt met een Veiligheidshuis op Bonaire, gesubsidieerd vanuit het 

toenmalige ministerie van Veiligheid en Justitie. In de tweede aanvraag voor een subsidie zijn, op 

hun verzoek, ook Sint Eustatius en Saba betrokken. Deze vervolg-subsidieaanvraag is per maart 2017 

ingewilligd. Aan deze tweede subsidietranche leveren, naast het ministerie van Justitie en Veiligheid, 

ook VWS, SZW en BZK een financiële bijdrage. We hebben nu het derde en laatste jaar van de 

tweede subsidietranche achter de rug.  

De benaming van het Veiligheidshuis is ondertussen sinds 2019 veranderd: we spreken over het 

“Zorg- en Veiligheidshuis”. Deze benaming wordt in deze rapportage gebruikt in plaats van het 

oorsponkelijke “Veiligheidshuis”. 

De rapportage beschrijft allereerst de activiteiten van maart 2019 tot maart 2020 en biedt daarna 

een terugblik op de gehele subsidieperiode van drie jaar.  
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Rapportage maart 2019- maart 2020 

1. Voortgang Subsidievoorwaarden 

• Registratie en evaluatie van casussen. 

 

De registratie vindt plaats in het registratiesysteem Vangnet van Link2control. Op Bonaire wordt dit 

programma sinds 2015 gebruikt, naar volle tevredenheid. Voor Bonaire is het mogelijk om op basis 

van de registratie kwantitatieve rapportages te maken. Op Saba en Sint Eustatius is dit programma in 

2019 in gebruik genomen. Op Sint Eustatius is er gebrek aan tijd voor de administratieve 

handelingen die benodigd zijn om met het programma te werken. Op Saba gebruikt de voorzitter 

van het MDO het systeem, maar werken de deelnemers er nog niet mee.  

• Deskundigheidsbevordering en methodiekontwikkeling. 

Als vervolg op de bijeenkomst over de meldcode in 2018 en ter afsluiting van het project huiselijk 

geweld van het ministerie van JenV is een training “aandachtsfunctionaris huiselijk geweld en 

kindermishandeling” georganiseerd op Bonaire in juni 2019. Flexflow (Florieke Stofmeel) heeft deze 

training gegeven. Hieraan hebben ook afgevaardigden vanuit Saba en Sint Eustatius deelgenomen. 

VWS heeft voorafgaand aan deze training het “stappenplan melden” ingebracht als alternatief voor 

de meldcode en de trainer van FlexFlow hiermee bekend gemaakt. Het gebruik van de term 

meldcode is door VWS afgeraden, aangezien de wetgeving binnen Caribisch Nederland afwijkt van 

de Europees-Nederlandse en de term voor verwarring kan zorgen. Een handreiking juridisch kader is 

vanuit VWS opgesteld om medewerkers duidelijkheid te geven over de mogelijkheden bij het 

uitwisselen van informatie. Het merendeel van de opgeleide aandachtsfunctionarissen is afkomstig 

uit het reguliere casusoverleg van het Zorg- en Veiligheidshuis. Een viertal organisaties heeft 

gekozen voor het opleiden van een aandachtsfunctionaris huiselijk geweld die (nog) niet deelnam 

aan het reguliere casusoverleg. 

In december 2019 is er een netwerkmiddag georganiseerd voor alle deelnemers van het 

casusoverleg van Bonaire. Deze middag was gericht op hernieuwde kennismaking  met personen en 

organisaties, aangezien er afgelopen jaar een groot verloop is geweest in de deelnemers aan het 

casusoverleg. Van de 15 deelnemende organisaties hebben 9 een verandering in de afvaardiging 

aangebracht, door personeelswisselingen. 

In januari 2020 is een adviseur van BMC op Bonaire gekomen om ondersteuning te bieden bij het 

verhogen van de kwaliteit van het casusoverleg en om casusregisseurs te trainen. Daarna zijn er 

skype-sessies met de adviseur gepland voor de bespreking van casussen.  

Tenslotte is een workshop privacy georganiseerd voor de stuurgroep in januari 2020 en in februari 

2020 voor de casusoverleg-deelnemers. Dit naar aanleiding van de ondertekening van een nieuw 

samenwerkingsconvenant en privacyprotocol. 

• Huiselijk geweld en kindermishandeling 

 

Het project huiselijk geweld, bekostigd vanuit het ministerie van JenV, is eind juli 2019 overgedragen 

aan de programmamanager huiselijk geweld en kindermishandeling die door het Openbaar Lichaam 

Bonaire (OLB) is aangesteld. Deze programmamanager heeft de opdracht om te zorgen voor een 
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meldpunt, crisisopvang, opleiding en bewustwording. Er is een goede samenwerking tussen de 

programmamanager en het Zorg- en Veiligheidshuis. Het uitgangspunt is, dat voor de casuïstiek-

bespreking gebruik wordt gemaakt van de bestaande structuur van het casusoverleg van het Zorg- 

en Veiligheidshuis (ZVH). Een duidelijke taakverdeling tussen de procesmanager van het ZVH en de 

coördinator van het meldpunt is opgesteld en goedgekeurd door de stuurgroep. De functie van 

procesmanager ZVH blijft onveranderd gericht op het proces; door de aanwezigheid van de 

coördinator komt er extra aandacht voor de inhoud van plannen en afspraken op het terrein van 

huiselijk geweld en kindermishandeling en voor de begeleiding/coaching van de betrokken 

medewerkers.  

• Samenwerking tussen Bonaire, Saba en Sint Eustatius 

In februari 2020 heeft de procesmanager Zorg- en Veiligheidshuis Bonaire een bezoek gebracht aan 

Saba en Sint Eustatius om de stand van zaken door te nemen met betrekking tot de onderwerpen uit 

het werkplan. Deze onderwerpen zijn: gebruik van het ICT-systeem,  privacyconvenant, en 

deskundigheidsbevordering. Ook is gesproken over de toekomst: hoe staan Saba en Sint Eustatius 

ten opzichte van een gezamenlijke aanpak en ondersteuning op het moment dat er een eventuele 

overdracht plaats vindt van de Reclassering CN naar het OLB. 

Sint Eustatius 

Het ICT-systeem is nu zover dat het gebruikt kan worden, maar er staat nog niets in. De reden is, dat 

de voorzitters er niet toe komen om het administratieve deel van het overleg uit te werken wegens 

tijdgebrek. De personele invulling is er nog niet.  

De ondertekening van het samenwerkingsconvenant in 2019 heeft gezorgd voor meer commitment 

en openheid onderling.  

Een training in Signs of Safety, waarbij zou worden aangesloten bij het traject dat al op Aruba is 

gestart, is on hold gezet. Er is namelijk een reorganisatie gaande binnen het OLE waardoor veel 

mensen een andere functie hebben gekregen en in afwachting hiervan zijn opleidingsplannen stil 

gezet.  

Verder is Sint Eustatius voorstander van het uitwisselen van best practices tussen de eilanden. Het 

voorstel is, om een mini-conferentie te organiseren waar deelnemers aan de casusoverleggen elkaar 

ontmoeten en van elkaar leren.  

Het verbeteren van de kwaliteit door aandacht te besteden aan casusregie wordt ondersteund.  

Tenslotte is er ook de wens om de training Kas Sigur (gericht op huiselijk geweld) nogmaals te 

organiseren, aangezien de mensen die deze training konden geven vertrokken zijn. 

Vanuit Sint Eustatius is er belangstelling om deel te nemen aan de stuurgroep via Video Conference. 

Na de overdracht van het ZVH aan OLB zou Sint Eustatius voorstander zijn van een 

gemeenschappelijke werkwijze en subsidie om het contact tussen de drie eilanden te waarborgen. 

Saba 

Het computerprogramma is in gebruik genomen. De voorzitter gebruikt het en er is een skype-sessie 

geweest met de beheerder in Nederland om de deelnemers aan het overleg te laten zien hoe ze het 

kunnen gebruiken. Dit is ondertussen weggeëbd en zou herhaald moeten worden om tot actief 

gebruik te leiden.  

Er is nog geen samenwerkingsconvenant of privacyprotocol ondertekend. 

Op het gebied van opleiding en training zijn de cursussen in het kader van huiselijk geweld gevolgd. 
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Deze zijn nuttig en toepasbaar in de praktijk. Vanuit Saba zijn er specifieke wensen voor trainingen, 

onder andere gericht op casusregie en procesregie en e-learning.  

De wens vanuit Saba is om te blijven samenwerken tussen de drie eilanden. Ook na overdracht aan 

het OLB is de wens om gezamenlijk op te trekken en de samenwerking te behouden. Een subsidie 

zou dan in beheer van één van de eilanden kunnen komen. 

• Overdracht naar Openbaar Lichaam Bonaire  

Het was de intentie om het Zorg- en Veiligheidshuis Bonaire na afloop van de tweede 

subsidietranche onder te brengen bij het Openbaar Lichaam Bonaire (OLB). Hierover zijn gesprekken 

gevoerd op ambtelijk niveau. Ook is in de evaluatie binnen de stuurgroep de vraag voorgelegd waar 

het ZVH belegd zou kunnen worden. In principe zijn alle partijen het erover eens, dat onderbrenging 

bij het OLB het meest geëigend is. Zo kan een directe aansluiting gevonden worden met de 

Driehoek, met het integraal veiligheidsbeleid, het programma huiselijk geweld en 

kindermishandeling, het op te richten Family Justice Center en met de wijkteams.  

Op dit moment vindt een reorganisatie plaats binnen het OLB waarbij beleid en uitvoering 

gescheiden worden. Het OLB ziet het moment dat deze reorganisatie is doorgevoerd als het juiste 

tijdstip om het ZVH over te hevelen. Het ZVH komt dan terecht bij de uitvoeringsorganisatie. 

Overdracht tijdens de reorganisatie zou het risico met zich meebrengen dat het ZVH tussen wal en 

schip belandt. Om een zorgvuldige overdracht voor te bereiden is het voorstel gedaan aan de 

betrokken ministeries om een periode van twee jaar de subsidie voort te zetten waarbij het ZVH 

belegd blijft bij de Reclassering CN. In deze twee jaar wordt gezorgd voor verdere versterking van de 

inhoudelijke kwaliteit van het casusoverleg en de casusregie en samenwerking tussen de eilanden. 

Ook zal er een gezamenlijke visie worden opgesteld gericht op verduurzaming en bundeling van 

krachten. 

2. Kwaliteit 

 

• Aandachtspunten huiselijk geweld en multi-problem gezinnen 

Huiselijk geweld en de aanpak van multi-problemgezinnen waren afgelopen jaar aandachtspunten. 

Op het gebied van huiselijk geweld is de samenwerking met het opgestarte programma huiselijk 

geweld en kindermishandeling van het OLB een positieve factor. Er is een locatie voor crisisopvang 

door het OLB gecreëerd en de zogenaamde huiselijk geweld en kindermishandelingstafel (HGKM-

tafel) is ondergebracht binnen het casusoverleg van het ZVH.  

Bij veel multi-problemgezinnen speelt een verstandelijke beperking een prominente rol in de 

problematiek. Hiervoor zijn echter weinig voorzieningen. Vanuit de stuurgroep is aandacht gevraagd 

voor cliënten met een verstandelijke beperking. De procesmanager heeft namens de stuurgroep een 

brief naar het zorgverzekeringskantoor gestuurd en samen met Mental Health Caribbean en de FKPD 

(organisatie voor verstandelijk gehandicapten) met vertegenwoordigers van het 

zorgverzekeringskantoor een gesprek gevoerd over het gebrek aan mogelijkheden voor deze groep. 

Dit heeft uiteindelijk geresulteerd in een samenwerkingsovereenkomst tussen Mental Health 

Caribbean en de FKPD om op dit terrein de handen ineen te slaan. Het kenniscentrum LVB Curacao 

zal worden ingeschakeld om op Bonaire te inventariseren wat er nodig is om deze doelgroep goed te 

kunnen ondersteunen. De stuurgroep van het ZVH zal dienen als platform voor deze ontwikkelingen. 

Hiermee is echter de aanpak van multi-problemgezinnen niet voldoende geborgd. Er blijven hiaten 
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in de voorzieningen en werkwijze. Een goede invulling van de casusregie bij deze gezinnen is 

bijvoorbeeld essentieel. Binnen het CJG is een start gemaakt met het aanstellen van een family-

coach die zich toelegt op invulling van deze rol en zich zowel op organisaties als het gezin richt om 

tot verbetering van de situatie te komen. Casusregisseurs hebben vanuit het opleidingsbudget van 

het ZVH een eerste training gehad om hen in hun rol te versterken. De focus ligt hierbij op het 

instellings-overstijgend denken en handelen ten behoeve van het cliëntsysteem. Er valt nog veel te 

winnen in de inzet van deze regisseurs. 

Tenslotte is getracht om te komen tot een “noodfonds” waaruit kosten die niet gedekt kunnen 

worden vanuit de reguliere zorg betaald kunnen worden. Het is namelijk regelmatig nodig om voor 

deze multi-problemgezinnen en bij casussen huiselijk geweld kosten te maken om hen weer op weg 

te helpen en te motiveren. Het idee was, te komen tot een gezamenlijk noodfonds ten behoeve van 

het ZVH. Vanuit OCW is gemeld, dat scholen voor hun leerlingen 15% toeslag bijzondere situaties en 

5% zorgtoeslag ontvangen. Deze toeslagen kunnen ingezet worden voor leerlingen uit multi-

problemgezinnen. OCW kan aangesproken worden zodra een jeugdige geen passend onderwijs kan 

volgen op Bonaire en de fondsen van de scholen onvoldoende mogelijk kunnen maken. Vanuit SZW 

is de bereidheid aangegeven om de grenzen van het gebruik van artikel 10 Besluit onderstand BES 

maximaal op te zoeken in geval van nood. Er is dus sprake van bereidwilligheid om in urgente 

situaties een bijdrage te leveren in de casussen van het ZVH, maar een gezamenlijk “noodfonds” ter 

beschikking stellen voor urgente casussen van het ZVH bleek niet mogelijk te zijn vanwege 

budgettaire kaders waaraan de organisaties zijn gebonden. 

• Privacy 

Het in 2015 ondertekende samenwerkings- en privacyconvenant expireerde eind 2019. Er is gebruik 

gemaakt van het template dat is opgesteld vanuit de Europees-Nederlandse Landelijke Vereniging 

van Managers Veiligheidshuizen (LVMV) om te komen tot een nieuw samenwerkingsconvenant en 

privacyprotocol dat aansluit bij de lokale situatie en wetgeving. Eind januari 2020 is dit door de 

stuurgroepleden ondertekend. Zowel voor de stuurgroep als voor de deelnemers aan het 

casusoverleg zijn workshops georganiseerd. De bewustwording van privacy-aspecten in de 

uitwisseling van informatie is hiermee vergroot, maar roept tegelijkertijd ook veel vragen op. Het 

vragen van toestemming aan cliënten om hun problematiek in breder verband te bespreken in het 

casusoverleg, vormt regelmatig een drempel. Het komt regelmatig voor dat deze toestemming niet 

gegeven wordt, omdat cliënten onvoldoende vertrouwen hebben dat informatie binnen de muren 

blijft, of omdat ze bepaalde organisaties niet vertrouwen. Het onderwerp vergt voortdurende 

aandacht om medewerkers te ondersteunen in hun handelen, regelgeving onderling te toetsen en 

cliënten te betrekken en te informeren.  

Vanuit de stuurgroep is de wens geuit om cliënten aan tafel uit te nodigen bij de casusbespreking, 

zodat met in plaats van over hen gesproken wordt. De komende periode zal de voorbereiding plaats 

vinden om dit op een zorgvuldige manier te introduceren.  

• Functioneren stuurgroep  

In 2018 is besloten dat er een kernstuurgroep met een zestal leden wordt benoemd vanuit de 

stuurgroep. Deze kernstuurgroep komt ieder kwartaal bijeen en houdt zich bezig met 

verbeterpunten vanuit het casusoverleg en is oplossingsgericht. Eén keer per half jaar komt de 

volledige stuurgroep bijeen rond een specifiek thema. Afgelopen jaar waren de thema’s huiselijk 
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geweld/aandachtsfunctionarissen en privacy. 

In de evaluatie is gevraagd of deze constructie bevalt, en dit bleek het geval. Vanuit het CJG kwam 

de vraag om ook te kunnen deelnemen aan de kernstuurgroep, om ook de eerste lijn daarin 

vertegenwoordigd te hebben. Hier was geen bezwaar tegen en sinds eind januari bestaat de 

kernstuurgroep uit zeven organisaties. 

Jong Bonaire heeft zich met ingang van 2020 uit de stuurgroep teruggetrokken. De stichting beschikt 

niet langer over een deelnemer aan het casusoverleg sinds de functie van maatschappelijk werker is 

afgeschaft en leverde daardoor geen bijdrage meer aan het casusoverleg. 

3. Kwantitatieve gegevens 

Van Sint Eustatius zijn nog geen cijfers bekend, het ICT-programma is nog niet in gebruik genomen. 

Op Saba zijn afgelopen jaar 11 casussen aangemeld, waarvan 5 zijn afgesloten. 

Op Bonaire zijn afgelopen jaar in totaal 42 casussen besproken in het casusoverleg. Hiervan zijn 14 

casussen afgesloten. Zij zijn geëvalueerd met de volgende uitkomst:  

4 positief zonder bemoeienis van organisaties 

7 positief met bemoeienis van organisaties 

2 negatief zonder oplossingsmogelijkheden 

1 opnieuw in behandeling na bespreking. 

Er zijn 14 nieuwe casussen met in totaal 30 cliënten in behandeling genomen en 14 casussen zijn 

naar de schaduwlijst verwezen. 

Van casussen op de schaduwlijst wordt verwacht dat zij op enig moment terug zullen komen, omdat 

de problematiek niet volledig is opgelost. Als een casus van de schaduwlijst een half jaar niet terug is 

gekomen, wordt de casus besproken en wordt bepaald of deze beëindigd kan worden. Bij 

beëindiging wordt de casus geëvalueerd. 

Er is binnen het casusoverleg ruimte om meer casussen op te pakken dan tot nu toe worden 

aangemeld. Dit is besproken in de kernstuurgroep en de directeuren/managers hebben zich 

gecommitteerd om binnen hun organisatie na te gaan welke belemmeringen zich eventueel 

voordoen bij het aanmelden en deze op te lossen. Ook binnen het casusoverleg is besproken wat 

gedaan kan worden om meer casussen binnen te krijgen. De deelnemers aan het overleg hebben 

afgesproken om binnen hun teams informatie geven over het type casus dat gemeld kan worden. Nu 

dit afgelopen jaar niet heeft opgeleverd dat er meer casussen zijn aangemeld dan vorig jaar (14 dit 

jaar tegen 19 vorig jaar), is besloten tot een krachtiger offensief. De procesmanager zal in 2020 alle 

organisaties bezoeken om medewerkers een beeld te geven van het type casus dat aangemeld kan 

worden en hen stimuleren om gebruik te maken van de faciliteiten van het casusoverleg. 

• Geslacht/leeftijd 

 

Hieronder staat van het totaal aantal casussen van Bonaire in het systeem per persoon geslacht en 

leeftijd beschreven. Vrijwel iedere casus bestaat uit een aantal personen dat als netwerk 

problematiek heeft en veroorzaakt. 

 

 



9 
 

AANTAL MANNEN EN VROUWEN OP LEEFTIJDSCATEGORIE    

Geslacht/leeftijd 0-3 4-12 13-17 18-23 24-54 55+ Totaal 

Man  7  20  13  20  50  16  123  

Vrouw  2  28  11  14  47  10  110  

          

Totaal  9  48  24  34  97  26  233  
 

 

 

• Problematiek 

 

Huiselijk geweld blijft ook in het jaar 2019-2020 als problematiek het meest frequent bij het ZVH 

Bonaire aangemeld. Onderstaand overzicht vermeldt de problematiek van de nieuw aangemelde 

casussen. 

Huiselijk geweld 9 

Nazorg na detentie 2 

Zedenzaak 1 

Multi-problem 1 

Burenruzie 1 

 

• Leefgebieden 

 

Per casus wordt geïnventariseerd op welke leefgebieden de problematiek zich manifesteert. Per 

aangemelde casus zijn er doorgaans meerdere problematische leefgebieden. Hieronder een 

overzicht van de problematische leefgebieden voor de nieuw aangemelde casussen. 

ADL/zelfredzaamheid 1 

Criminaliteit 3 

Denkpatroon, gedrag en vaardigheden 8 

Huisvesting en woonsituatie 7 

Inkomen, schulden 2 

Lichamelijk functioneren 3 

Onderwijs en opleiding 1 

Opvoeding, minderjarigenproblematiek 6 

Psychisch functioneren 8 

Sociale relaties 5 

Verslaving, middelengebruik 9 

Verstandelijke beperking 5 

Werk, dagbesteding 5 
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Eindrapportage 2017-2020 

Het Zorg- en Veiligheidshuis heeft op Bonaire een duidelijke plek verworven in de behandeling van 

complexe zaken. Op Saba en Sint Eustatius zijn de casusbesprekingen gestart en wordt gewerkt aan 

invoering van het ICT-systeem. Op Sint Eustatius is een privacyconvenant ondertekend en van 

kracht, op Saba wordt hieraan gewerkt.   

• Samenwerking tussen de eilanden 

Vanaf maart 2017, toen de subsidie voor alle drie de BES-eilanden werd ingesteld, is contact gelegd 

tussen de drie eilanden om de samenwerking tot stand te laten komen op het gebied van ICT, 

deskundigheidsbevordering/best practices en privacy-convenanten.  

In 2017 zijn op deze punten weinig vorderingen geboekt vanwege de orkaan die de Bovenwindse 

eilanden toen heeft getroffen. In 2018 is een training Signs of Safety op Bonaire georganiseerd 

waaraan, in het kader van uitwisseling, een afvaardiging vanuit Saba en vanuit Sint Eustatius heeft 

meegedaan. Deze training leverde een kennismaking met de werkwijze en biedt bij de besprekingen 

van huiselijk geweld-zaken een kader dat nog steeds wordt toegepast. De Voogdijraad, Jeugdzorg en 

het CJG werken intern ook met deze werkwijze. In 2019 zijn er verschillende trainingen op het 

gebied van huiselijk geweld georganiseerd voor alle drie de eilanden. Deze 

deskundigheidsbevordering heeft een positieve weerslag op de behandeling van aangemelde 

casussen.  

Ieder jaar heeft de procesmanager van Bonaire een werkbezoek gebracht aan Saba en Sint Eustatius 

waarbij de stand van zaken is geëvalueerd en er afspraken zijn gemaakt voor de toekomst. Langzaam 

maar zeker komt er structureel aandacht voor complexe casussen en wordt het mogelijk om tot 

uitwisseling te komen op basis van ervaringen. 

• Ontbrekende schakels: kleine stappen naar verbetering 

 Vanuit de besprekingen in het casusoverleg komt, als bij-product, aan het licht wat er in de 

randvoorwaarden ontbreekt om tot oplossingen te komen voor de problematiek. Het oplossen van 

de ervaren knelpunten is een proces dat nu een aantal jaren duurt. Extra inzet en middelen en 

samenwerking tussen betrokken organisaties zijn doorgaans nodig om tot verbetering te komen.  

Op het gebied van huiselijk geweld, huisvesting/crisisopvang, LVB en maatschappelijk 

werk/preventie zijn stappen gezet. De capaciteit die nodig is, is er echter nog niet.  

Er zijn nog steeds casussen die tussen wal en schip vallen. Bijvoorbeeld: voor jongeren boven de 18 

die niet bij hun ouders kunnen wonen is geen opvang beschikbaar na opheffing van de 

woonvoorziening bij Jong Bonaire. Verder stagneren casussen regelmatig door het niet voor handen 

zijn van betaalbare huisvesting. Ook voor kinderen en mensen met een verstandelijke handicap is er 

op dit moment nog te weinig deskundige begeleiding en opvang.  

• Huiselijk geweld 

In 2017 was de situatie in de aanpak van casussen huiselijk geweld vrij uitzichtloos: een meldpunt, 

opvang en professionele en laagdrempelige inzet van hulpverlening en ondersteuning ontbrak. 

Doorgaans werd er geen aangifte gedaan of werd de aangifte ingetrokken, dikwijls omdat er sprake 
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is van financiële afhankelijkheid, angst en intimidatie en er geen mogelijkheden waren voor een 

time-out. Pas in een straftraject, als de Reclassering in beeld komt, was er een mogelijkheid voor 

daders om een training te volgen gericht op het voorkomen c.q. stoppen van huiselijk geweld.  

Vanaf februari 2018 zijn trainingen georganiseerd vanuit het ZVH en vanuit het project huiselijk 

geweld van het ministerie van JenV: Kas Sigur en Signs of Safety/veiligheidsplanning. Daarnaast is 

ook intervisie en coaching aangeboden aan de medewerkers binnen het project. De training Kas 

Sigur kon toen voor het eerst ook in vrijwillig kader worden aangeboden en projectmedewerkers 

waren beschikbaar voor aangemelde cliënten. Een bewustwordingscampagne zorgde voor extra 

hulpvragen. In 2019 is er crisisopvang mogelijk gemaakt vanuit het OLB en zijn voorbereidingen 

getroffen voor een meldpunt. Hoewel er nog veel moet gebeuren om tot een adequate 

samenwerking te komen, is de situatie verbeterd en is er meer perspectief.  

• Multi-problem 

De leefgebieden huisvesting en woonsituatie; verslaving en middelengebruik en inkomen en 

schulden zijn doorgaans problematisch binnen de multi-problem gezinnen. Dit zijn obstakels om tot 

verbetering van de situatie te komen. Er is namelijk vrijwel geen betaalbare huisvesting te vinden. In 

het geval van verslaving is het zonder motivatie van de dader om het middelengebruik te reduceren 

niet mogelijk om tot een behandeling te komen. Een gedwongen kader ontbreekt op de eilanden. 

Een laag inkomen en schulden is de derde factor die het vrijwel onmogelijk maakt om perspectief te 

bieden. Vrijwel alle aangemelde gezinnen hebben een onderstandsuitkering of een minimum-

inkomen. Het lage inkomen heeft invloed op vrijwel alle leefgebieden en op de ontwikkeling van de 

kinderen. Voor een aantal gezinnen is daarnaast ook LVB-problematiek aanwezig en hiertoe zijn tot 

nu toe geen instanties toegerust. Om met deze gezinnen verder te komen is een grote extra inzet 

nodig. De eerste stappen zijn gezet om tot een platform LVB te komen binnen de stuurgroep, onder 

aanvoering van MHC en de FKPD. Er kan een beroep gedaan worden op een aantal organisaties in 

geval van benodigde financiële middelen en vanuit het ZVH wordt ingezet op kwaliteitsverbetering 

van de casusregie. Er is een wijkteam binnen het project Integrale Wijkontwikkeling van het OLB dat 

actief en outreachend werkt en goed zicht heeft op problematische gezinnen. Binnen dit team zijn 

maatschappelijk werkers en lifecoaches aangesteld die laagdrempelige hulp bieden. Binnen het CJG 

zijn gezinswerkers en familycoaches aangesteld. De problematiek vergt een langdurige inzet en is 

taai. 

• Best practices 

Het inschakelen van organisaties buiten de kring van het ZVH en het oprekken van regelgeving om 

problematiek aan te pakken zijn succesfactoren geweest bij vastgelopen casussen in de afgelopen 

drie jaar. 

Bij twee casussen vormde huisvesting het grootste obstakel. Bij één gezin was het feit dat ze met 

drie generaties in een te klein huis woonden de oorzaak van veel onrust en opvoedingsproblematiek. 

Door deze casus vanuit het Zorg- en Veiligheidshuis op een vrijwilligers-evenement aan te melden, 

heeft dit gezin hulp gekregen om hun huis in aanbouw af te bouwen. Door de praktische hulp die ze 

kregen, werden zij ook meer gemotiveerd voor hulpverlening.   

Voor een oudere man die onder erbarmelijke omstandigheden woonde is de Rotary-club 

ingeschakeld. Die heeft gezorgd voor een opruimactie en een nieuw dak.  

In twee casussen huiselijk geweld is gevraagd aan de IND en SZW om op humanitaire gronden 
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versneld een verblijfs- en werkvergunning toe te kennen aan slachtoffers die hier illegaal verbleven 

en financieel afhankelijk waren. Door de samenwerking tussen deze instanties konden de 

slachtoffers binnen een maand legaal aan het werk en waren daardoor in een betere positie om 

keuzes te maken. 

In een casus waarbij maatschappelijke onrust ontstond, omdat de persoon in kwestie verstoken was 

van water en elektriciteit en dit bij anderen ging aftappen, is via de gezaghebber en de driehoek 

ervoor gezorgd dat het water en elektriciteitsbedrijf een uitzondering op de regel maakte. Deze 

organisatie zorgde voor aansluiting van elektra en water. SZW en OLB zorgden voor de bekostiging. 

De maatschappelijke onrust is binnen deze casus vervolgens sterk afgenomen. 

• Casusregie en casusoverleg: kwaliteitsverbetering 

De casusregie is tot nu toe nog onvoldoende uit de verf gekomen binnen het ZVH. Op papier is 

duidelijk wat de taken zijn, maar in de praktijk is er nog veel te winnen. De casusregisseur die in het 

casusoverleg wordt aangewezen voor een specifieke casus heeft een overstijgende rol, monitort de 

casus en is het aanspreekpunt voor zowel de cliënten als de organisaties die bij de cliënten 

betrokken zijn. De casusregisseur bepaalt wanneer een casus opnieuw op de agenda van het 

casusoverleg moet komen en wanneer een casus beëindigd kan worden. In de praktijk zien we vaak, 

dat de casusregisseur de regie op zich neemt uitsluitend vanuit het perspectief van zijn eigen 

organisatie. Het aanspreken van andere organisaties op de afspraken blijkt erg lastig te zijn. Tot nu 

toe heeft de procesmanager een aantal taken overgenomen in het aanspreken en het monitoren van 

afspraken en het op de agenda zetten van casussen. In het belang van een effectieve werkwijze is 

het nu zaak om de casusregisseurs te ondersteunen in hun taak en hen te sterken om hun rol op te 

pakken.  

Ook binnen het casusoverleg zijn kwaliteitsverbeteringen mogelijk en noodzakelijk voor een goed 

verloop. De structuur en effectief voorzitterschap zijn verbeterpunten. Een eerste begin is gemaakt 

met het inschakelen van een adviseur van BMC. Op basis van een analyse zullen verbeterpunten 

worden geformuleerd die richting geven aan verhoging van de kwaliteit. 

• Kwantitatieve gegevens 
 

In totaal zijn er op dit moment 87 casussen in het systeem van Bonaire. Hieronder wordt het type 
casussen aangegeven. 

                                                  CASUSSEN    

Groepstype  aantal 

Overlast melding 1 

Jeugdcriminaliteit 1 

Groepscriminaliteit 2 

Zedenzaak 5 

Burenruzie 3 

Huiselijk Geweld 39 

Leerplicht 4 

Maatsch. onrust 4 

Maatsch. teloorgang 7 

Nazorg detentie 8 

Multi Problem 11 

Verwaarlozing 2 

    

Totaal 87 
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• Nieuwe aanmeldingen per jaar 

In het jaar 2017-2018 zijn 8 nieuwe casussen aangemeld en zijn 11 lopende casussen verder 

behandeld. 

In het jaar 2018-2019 zijn 19 nieuwe casussen aangemeld en zijn 2 lopende casussen verder 

behandeld. 

In het jaar 2019-2020 zijn 14 nieuwe casussen aangemeld en zijn 14 lopende casussen verder 

behandeld. 

In principe is het mogelijk om ieder casusoverleg 1 nieuwe casus te bespreken naast de al 

aangemelde casussen. Rekening houdend met vakantie is er ruimte om 24 casussen per jaar aan te 

melden. Dat aantal is tot nu toe niet behaald. Het streven is om dit aantal de komende jaren wel 

binnen te krijgen.  
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Overzicht uitgaven maart 2017 tot maart 2020 

Subsidietoekenning             

Periode 2017 2018 2019 2020 Totaal   

Toekenning in euro's € 237,714       € 237,714   

Werkelijke wisselkoers $1.09       $1.09   

Toekenning in dollars $259,108       $259,108   

              

Bevoorschotting             

Ontvangen voorschotten $207,878       $207,878   

              

Realisatie             

Gerealiseerde bestedingen $52,113 $84,363 $71,020 $19,222 $226,718   

              

Te vorderen/Terug te betalen             

Af te rekenen             

Nog te ontvangen          $18,840   

Nog te ontvangen          € 17,284   

 


